
Spotkanie zespołu konsultacyjnego ds. zdrowia i osób niepełnosprawnych z przedstawicielami 

Wydziału Zdrowia UMK i biura Pełnomocnika ds. Osób Niepełnosprawnych w Krakowie 

Notatka z przebiegu spotkania 

 

Spotkanie miało miejsce 25 lipca 2011 w godzinach 10:00 – 12:40, w siedzibie Urzędu Miejskiego w 

Krakowie przy ul. Stachowicza 18 

 

Uczestnicy spotkania: 

1. Bogdan Dąsal 

2. Jan Żądło 

3. Beata Byszewska 

4. Michał Marszałek 

5. Andrzej Wójtowicz 

6. Aleksandra Włodarczyk 

7. Paweł Wójtowicz 

8. Agata Szal,  

9. Łukasz Hoppe 

10.  

 

 

Główne cele spotkania: 

- Zainicjowanie szeregu spotkao członków zespołu konsultacyjnego z przedstawicielami Urzędu 

Miasta Krakowa, których celem jest wspólna praca nad zapisami wieloletniego programu współpracy 

UMK z organizacjami pozarządowymi. 

- Przedstawienie oceny dotychczasowej współpracy organizacji działających w obszarze zdrowia i 

osób niepełnosprawnych z Urzędem Miasta Krakowa, nakreślenie szans i zagrożeo w odniesieniu do 

przyszłej współpracy 

 

Przebieg spotkania: 

1) Wstęp i przywitanie zebranych gości 

2) Przedstawienie oceny dotychczasowej współpracy organizacji działających w obszarze 

zdrowia i osób niepełnosprawnych z Urzędem Miasta Krakowa (SWOT opracowany na 

spotkaniu z organizacjami 18 lipca 2011 – załączony do notatki) 

Ad. 1) 

Zebranych uczestników spotkania przywitała Pani Aleksandra Włodarczyk. W ramach wstępu 

przedstawiona została idea i cel działania zespołu konsultacyjnego ds. zdrowia i osób 

niepełnosprawnych w odniesieniu do budowanego programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi. Wstępowi towarzyszyła krótka dyskusja zebranych gości nad określaniem 

partnerstwa, jego potrzeby i znaczenia dla każdej ze stron dialogu.  

 



Ad. 2) 

Uczestnicy spotkania zostali zapoznani z okolicznościami powstawania przedstawianej analizy SWOT. 

Następnie kolejno odczytane zostały mocne strony, z których w razie potrzeby rozszerzane były 

wybrane elementy. Po przedstawieniu wszystkich elementów zrodziła się wielostronna dyskusja, 

która dotyczyła m.in. takich zagadnieo jak wieloznacznośd pojęcia „rozdrabniania środków” w 

porównaniu z coraz większa ilością grantów przeznaczonych na różne cele. Poruszane zostały również 

odniesienia do znaczenia „sprawdzonego partnera” czy otwartości i pracy wkładanej przez 

Pełnomocnika ds. Osób niepełnosprawnych. 

W odpowiedzi na mocne strony odczytane zostały również szanse, które dopełniły trwającą dyskusję 

o potrzebę zacieśnienia dialogu i stałej współpracy. Wśród mocniej podkreślonych i rozwiniętych 

pojawiły się takie punkty jak: horyzontalne traktowanie zagadnieo związanych ze zdrowiem i 

niepełnosprawnością, większy wpływ NGO na formułowane cele i priorytety powstających strategii, 

dążenie do oceny jakościowej a nie ilościowej prowadzonych działao. Wszystkie szanse wzbudziły 

żywą dyskusję, która w dużej części składała się z przedstawiania obecnych realiów współpracy 

miasta i organizacji na różnych płaszczyznach. Innym jej elementem było przedstawianie hipotez 

potencjalnych rozwiązao na przyszłą współpracę. 

Naturalnym tokiem dyskusji uczestnicy spotkania przeszli do słabych stron i zagrożeo, które już były 

rozszerzane wybiórczo i stale w odniesieniu do zauważonych wcześniej szans. Nakreślona została 

różnica pomiędzy sferą zagadnieo związanych ze zdrowiem i z niepełnosprawnością. Rozróżniona w 

tym miejscu została również profilaktyka i integracja społeczna, które mogą byd rozumiane 

wielorako. Uczestnicy spotkania również wyrazili zdanie, że wartościowy byłby spójny i kompleksowy 

system oceny pracy organizacji pozarządowych jak i działao UMK. Potrzebna jest informacja zwrotna 

dla organizacji ubiegających się o środki z budżetu miasta zawierająca powody nie przyznania dotacji, 

wartościowa jest możliwośd zawierania umów na okres dłuższy niż jeden niepełny rok, potrzebna jest 

jednolita i przejrzysta regulacja dotycząca oceny formalnej i merytorycznej wniosków. 

Wszyscy zebrani brali bardzo aktywny udział w spotkaniu. Dynamika przedstawianych tez i 

zaangażowanie z każdej ze stron pozwoliła oglądowo spojrzed na dotychczasową współpracę Miasta 

Krakowa z organizacjami pozarządowymi. Przedstawione szanse i zagrożenia pozwoliły zwiększyd 

spektrum patrzenia na budowane partnerstwo. Spotkanie to było pierwszym z serii zaplanowanych i 

mimo iż wiele rozpoczętych wątków dyskusji mogło trwad dłużej, zakooczyło się krótkim 

podsumowaniem i zaproszeniem do dalszego dialogu. 

 

 


